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PROTOKÓŁ NR LV/2023 

Z LV SESJI RADY MIEJSKIEJ W LIPNIE 

 

z dnia 10 października 2023 roku 

 

 

Na 15 osobowy skład Rady, w sesji uczestniczyło 14 radnych, co stanowi 93% ogółu Rady. 

 

 lista obecności – załącznik nr 9 

 

Sesja odbywała się w Urzędzie Miejskim w Lipnie, Plac Dekerta 8.  

Rozpoczęła się o godz. 13:00 – zakończyła o godz. 13:40 

Wypowiedzi uczestniczących w sesji na podstawie zapisu z systemu eSesja (napisy stworzone                      

do filmów z obrad sesji Rady Miejskiej w Lipnie) 

Protokołował : Krzysztof  Derwiński 

 

Ad. pkt. 1 - a 

 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - przywitał wszystkich przybyłych na 

obrady LV sesji Rady Miejskiej w Lipnie. Stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych, co 

stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

 

Ad. pkt. 1 - b 

Ustalenie porządku obrad 

 

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

b) ustalenie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołu z LIII sesji RM, 

d) sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie międzysesyjnym. 

2. Projekty uchwał: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2023 rok, 

b) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Lipna na lata 2023– 

2027, 

c) w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Miasta Lipna z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 r.". 

d) w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w 

gminnej ewidencji zabytków; 

e) w sprawie upoważnienia Dyrektora Centrum Usług Wspólnych Miasta Lipna do załatwiania 

indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej, 
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f) w sprawie zmiany regulaminu nadawania tytułu „Zasłużony dla Miasta Lipna”; 

g) w sprawie odwołania członków Kapituły tytułu „Zasłużony dla Miasta Lipna”. 

3. Sprawy różne i komunikaty. 

4. Zakończenie obrad LV sesji RM. 

Ad. pkt. 1 - c 

 

Przyjęcie protokołu z LIII sesji RM 

 

Do protokołu z LII sesji uwag nie zgłoszono.  

 

Głosowano w sprawie przyjęcia protokołu z LIII sesji RM. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie przyjęcia protokołu z LII sesji RM.  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Lista imienna:  

ZA (14): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kamiński Dariusz, 

Kępiński Jarosław, Klaban Jakub, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski 

Sebastian, Maciejewski Wojciech, Makowski Miłosz, Napiórski Zbigniew, Sawicka-

Borkowicz Anna, Tyfczyńska Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (1): Ożdżyński Jerzy 

 

Rada 14 głosami ZA przyjęła protokół z LIII sesji RM. 

 

Ad. pkt. 1 -d 

 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie międzysesyjnym 

 

Paweł Banasik - Burmistrz Miasta Lipna – przedstawił sprawozdanie z działalności Burmistrza 

Miasta w okresie międzysesyjnym zgodnie z załącznikiem nr 1. 

 

Ad. pkt. 2-a 

 

zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2023 rok 

 

Mariola Michalska - Skarbnik Miasta – przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie zmiany w budżecie miasta Lipna w 2023 zgodnie z załącznikiem nr 2. 

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Finansowej.  
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Głosowano w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu miasta na 2023 rok. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu miasta na 2023 

rok.  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Lista imienna:  

ZA (14): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kamiński Dariusz, 

Kępiński Jarosław, Klaban Jakub, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski 

Sebastian, Maciejewski Wojciech, Makowski Miłosz, Napiórski Zbigniew, Sawicka-

Borkowicz Anna, Tyfczyńska Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (1): Ożdżyński Jerzy 

 

Rada 14  głosami ZA podjęła 

            - UCHWAŁĘ NR LV/380/2023 

jak w załączniku nr 2 

 

Ad. pkt. 2-b 

 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Lipna na lata 2023– 

2027 

 

Mariola Michalska - Skarbnik Miasta – przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Lipna na lata 2023– 2027 

zgodnie z załącznikiem nr 3. 

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Finansowej.  

 

Głosowano w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Lipna na lata 

2023– 2027. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miasta Lipna na lata 2023– 2027.  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Lista imienna:  

ZA (14): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kamiński Dariusz, 

Kępiński Jarosław, Klaban Jakub, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski 
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Sebastian, Maciejewski Wojciech, Makowski Miłosz, Napiórski Zbigniew, Sawicka-

Borkowicz Anna, Tyfczyńska Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (1): Ożdżyński Jerzy 

 

Rada 14  głosami ZA podjęła 

            - UCHWAŁĘ NR LV/381/2023 

jak w załączniku nr 3 

 

 

Ad. pkt. 2-c 

 

w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Miasta Lipna z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 r." 

 

Mariusz Woźniak - Główny specjalista ds. sportu i działalności gospodarczej, Pełnomocnik ds. 

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii - Panie 

Przewodniczący, Panie Burmistrzu, szanowni Państwo, ustawa o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie nakłada na organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego 

obowiązek uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz z 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego do dnia 30 listopada roku 

poprzedzającego okres obowiązywania programu. Niniejszy program określa cele, zakres i 

formy współpracy pomiędzy samorządem miasta Lipna, a organizacjami pozarządowymi i 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2024 roku. W związku z 

powyższym podjęcie niniejszej uchwały jest w pełni uzasadnione. 

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Oświaty.  

 

Głosowano w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Miasta Lipna z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 r.". 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Miasta 

Lipna z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 

z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 r.". 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Lista imienna:  
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ZA (14): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kamiński Dariusz, 

Kępiński Jarosław, Klaban Jakub, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski 

Sebastian, Maciejewski Wojciech, Makowski Miłosz, Napiórski Zbigniew, Sawicka-

Borkowicz Anna, Tyfczyńska Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (1): Ożdżyński Jerzy 

 

Rada 14  głosami ZA podjęła 

            - UCHWAŁĘ NR LV/382/2023 

jak w załączniku nr 4 

 

Ad. pkt. 2-d 

 

w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących 

się w gminnej ewidencji zabytków 

 

Robert Kapuściński – Zastępca Burmistrza - Panie Przewodniczący, szanowni Radni, uchwała 

w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie. Jest ona zgodna z 

ustawą o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami, gdzie stanowi to, że organ gminy może 

podjąć uchwałę w sprawie zasad udzielania dotacji na takie prace. Uchwała w sprawie zasad 

udzielania dotacji jest aktem prawa miejscowego. Z zasady należy rozumieć jako ogólne i 

generalne postanowienia określające, komu mogą być udzielone dotacje, jakie czynności ma 

wykonać podmiot ubiegający się o dotację, aby mógł je otrzymać, a także na jakie zdania może 

być udzielona dana dotacja. Projekt tej uchwały jest zgodny z przepisami ustawy o 

postępowaniu w sprawach dotyczących pomocy publicznej. Został on wysłany do Prezesa 

Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów oraz do Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi, 

gdzie został uzgodniony bez uwag. Wobec powyższego proszę o podjęcie niniejszej uchwały. 

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Komunalnej.  

 

Głosowano w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub 

znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków. 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Lista imienna:  

ZA (14): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kamiński Dariusz, 

Kępiński Jarosław, Klaban Jakub, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski 

Sebastian, Maciejewski Wojciech, Makowski Miłosz, Napiórski Zbigniew, Sawicka-

Borkowicz Anna, Tyfczyńska Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (1): Ożdżyński Jerzy 

 

Rada 14  głosami ZA podjęła 

            - UCHWAŁĘ NR LV/383/2023 

jak w załączniku nr 5 

 

Ad. pkt. 2-e 

 

w sprawie upoważnienia Dyrektora Centrum Usług Wspólnych Miasta Lipna do 

załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej 

 

Renata Gołębiewska – Sekretarz Miasta - Szanowni Państwo, na ostatniej sesji podjęliśmy 

uchwałę, w której upoważnialiśmy dyrektora Centrum Usług Wspólnych do załatwiania 

indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej. Dotyczyło to głównie tego, że pan 

burmistrz przekazuje upoważnienie do podpisywania decyzji administracyjnej z zakresu 

wypłaty stypendiów socjalnych dyrektorowi Centrum Usług Wspólnych. Z uwagi na, że tak 

powiemy, informacje uzyskane z Wydziału Prawnego i Nadzoru, zakwestionowano nam zapis 

jednego z punktów tej uchwały, dotyczy głównie §3, gdzie w poprzedniej uchwale wykonanie 

powierzało się dyrektorowi Centrum Usług. Zmieniamy więc ten zapis i obecnie on będzie 

brzmiał, że wykonanie uchwały powierza się burmistrzowi miasta Lipna. Pozostałe zapisy są 

bez zmiany, takie same. Taka kwestia, tylko po prostu formalna. 

 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię wszystkich komisji Rady Miejskiej w Lipnie.  

 

Głosowano w sprawie upoważnienia Dyrektora Centrum Usług Wspólnych Miasta Lipna do 

załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie upoważnienia Dyrektora Centrum Usług Wspólnych 

Miasta Lipna do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej. 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Lista imienna:  

ZA (14): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kamiński Dariusz, 

Kępiński Jarosław, Klaban Jakub, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski 
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Sebastian, Maciejewski Wojciech, Makowski Miłosz, Napiórski Zbigniew, Sawicka-

Borkowicz Anna, Tyfczyńska Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (1): Ożdżyński Jerzy 

 

Rada 14  głosami ZA podjęła 

            - UCHWAŁĘ NR LV/384/2023 

jak w załączniku nr 6 

 

Ad. pkt. 2-f 

 

w sprawie zmiany regulaminu nadawania tytułu „Zasłużony dla Miasta Lipna” 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka – omówił dwa projekty uchwał razem 

[dźwięk niesłyszalny], a mianowicie chodzi o podpunkt f i podpunkt g. Pierwszy podpunkt f, 

w sprawie zmiany regulaminu nadawania tytułu 'Zasłużony dla miasta Lipna' i podpunktu g, w 

sprawie odwołania członków kapituły 'Zasłużony dla miasta Lipna'. W dniu 29 września 

wpłynął na moje ręce wniosek kapituły podpisany przez sześcioro, aktualnie, członków kapituły 

o rezygnacji z dalszej pracy na rzecz kapituły. Już wcześniej złożył tą rezygnację, ze względu 

na swoje obowiązki zawodowe, pan Krzysztof Baranowski. Teraz złożyły to osoby takie jak 

pan Jerzy Zieliński, pani Wanda Mróz, pan Zdzisław Ostrowski, pan Stanisław Głowacki, pan 

Wiesław Białucha, pan Stanisław Siemiątkowski, no i wcześniej pan Krzysztof Baranowski. Ja 

w swoim imieniu, jak również całej Rady chciałbym gorąco podziękować za dotychczasową 

pracę kapitulę, która wniosła bardzo wiele na rzeczy miasta. Jej praca była dotychczas bardzo 

owocna. Rozumiemy. Każdy podejmuje decyzję na swoją odpowiedzialność i decyzja była 

taka, że dziękują za naszą współpracę. Do końca nie jestem przekonany, czy ta decyzja jest 

przemyślana, ja tak zaapelowałem poprzednio, żeby się Państwo z tą decyzją jeszcze przespali. 

Ja oczekuję, tak samo jak burmistrz, jak i cała Rada, na chwilę refleksji i zastanowienie się nad 

tą decyzją, aczkolwiek decyzja nasza musi być podjęta, ja to powiedziałem w kwestii ogólnej, 

zaś jeśli chodzi o kwestię prawną, ja bym bardzo prosił Pana Mecenasa o omówienie tego 

projektu odnośnie zmiany regulaminu tej uchwały. 

 

Dariusz Galek – Radca prawny - Wysoka Rado, w proponowanym projekcie uchwały zmienia 

się zasadę powołania kapituły, to znaczy ona dalej będzie powołana uchwałą Rady, natomiast 

każdorazowa zmiana składu osobowego kapituły nie będzie wymagała zmiany regulaminu. 

Państwo osobną uchwałą powołać mielibyście kapitułę Rady. Kapituła Rady w ciągu 30 dni od 

dnia wystąpienia z takim wnioskiem powinna, według nowych zapisów, złożyć opinię o 

kandydacie, co będzie podstawą podjęcia przez Państwa uchwały. 

sDo projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - poinformował, że projekty obu uchwał 

uzyskały pozytywną opinię wszystkich komisji Rady Miejskiej w Lipnie.  
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Głosowano w sprawie zmiany regulaminu nadawania tytułu „Zasłużony dla Miasta Lipna”. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie zmiany regulaminu nadawania tytułu „Zasłużony dla 

Miasta Lipna”. 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Lista imienna:  

ZA (14): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kamiński Dariusz, 

Kępiński Jarosław, Klaban Jakub, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski 

Sebastian, Maciejewski Wojciech, Makowski Miłosz, Napiórski Zbigniew, Sawicka-

Borkowicz Anna, Tyfczyńska Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (1): Ożdżyński Jerzy 

 

Rada 14  głosami ZA podjęła 

            - UCHWAŁĘ NR LV/385/2023 

jak w załączniku nr 7 

 

Ad. pkt. 2-g 

 

w sprawie odwołania członków Kapituły tytułu „Zasłużony dla Miasta Lipna” 

 

Głosowano w sprawie odwołania członków Kapituły tytułu „Zasłużony dla Miasta Lipna”. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego w sprawie odwołania członków Kapituły tytułu „Zasłużony dla 

Miasta Lipna”. 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Lista imienna:  

ZA (14): Bykowski Czesław, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kamiński Dariusz, 

Kępiński Jarosław, Klaban Jakub, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Lewandowski 

Sebastian, Maciejewski Wojciech, Makowski Miłosz, Napiórski Zbigniew, Sawicka-

Borkowicz Anna, Tyfczyńska Wiesława. 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (1): Ożdżyński Jerzy 

 

Rada 14  głosami ZA podjęła 

            - UCHWAŁĘ NR LV/386/2023 

jak w załączniku nr 8 

Ad. pkt. 3 

Sprawy różne i komunikaty 
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Radny Wojciech Maciejewski - Ja jeśli mogę do Pana Inżyniera tylko takie jedno pytanko, bo 

no cieszymy się z tego, że budowane są, wstawiane te oświetlenia dodatkowe naszych przejść 

dla pieszych, ale ja mam w związku z tym takie pytanie. Czy my mamy jakiś tam wpływ na tą 

Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i autostrad? Czy mamy na to jakąś gwarancję? Bo no 

ludzie skarżą się, że nie wszystkie te lampy się palą, no nie jestem w stanie sprawdzić 

wszystkich.[dźwięk niesłyszalny] To już wszystko się wyjaśniło. To jest jedna rzecz, a druga 

rzecz to mnie interesuje[…] Dobrze, ale czy Państwo pozwolą? No ja tylko swój okręg 

wyborczy obszedłem, nie chodziłem po całym mieście, nie sprawdzałem wszystkich lamp, bo 

wiem, że nasze się palą, więc z tego jestem zadowolony. Chodzi mi o to, czy mamy jakiś na to 

wpływ. Dlaczego? Dlatego, że tutaj skarżą się mieszkańcy, jak schodzą z ulicy Mickiewicza, 

tutaj skrzyżowanie Sierakowskiego, to ta jedna lampa, nawet zrobiłem zdjęcie, jak ktoś by 

chciał, to pokażę, jest tak postawiona blisko tego budynku, że no osoba powiedzmy korpulentna 

albo osoba, matka z dzieckiem powiedzmy i z wózkiem, no ma problem, żeby tamtędy przejść. 

Ta lampa tak bardzo blisko stoi. Na pewno były jakieś projekty do tego. Czy mamy na to jakiś 

wpływ? Czy możemy powiedzieć, żeby na przykład przesunęli jakąś lampę, uruchomili te 

lampy? 

 

Robert Kapuściński – Zastępca Burmistrza -  Nie mamy żadnego na to wpływu. Jest to 

inwestycja typowo Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Oczywiście my 

interweniowaliśmy już kilkakrotnie na temat ustawienia tych lamp i tego, co tam się dzieje. To 

akurat spotkało się bez odzewu, bo tutaj jest tak, że jeżeli mieli tak zaprojektowane, to tak musi 

już tak być. Tutaj projektant się nie zgodził na żadne inne odstępstwa. To nie tylko w tym 

miejscu jest, w wielu miejscach jest, te lampy, no nie są ustawione tak, jak powinny być, czyli 

dla przechodniów. Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad tłumaczyła się tym, że jest 

to wszystko zgodnie z normą i tak może być, bo pozostaje 1,5 metra chodnika, czyli jest 

zapewnione normalne przejście i przechód, także tutaj nie mają żadnych pod tym względem 

zastrzeżeń co do siebie, bo jest zgodnie z normą, tak powinno być, a dla nich jest celem 

wyższym doświetlenie tych przejść, czyli zminimalizowania wypadków na tych przejściach dla 

pieszych, zwiększenia bezpieczeństwa, bo to jest z tego funduszu zwiększenia bezpieczeństwa, 

którego każdy kierowca płaci w paliwie, o ile się nie mylę, tak że my tutaj interweniujemy cały 

czas, ale na to nie mamy żadnego wpływu. Nie wiem kiedy będzie to jakby włączone, bo pewnie 

to wiąże się z tym, że muszą odbyć się wszelkiego rodzaju odbiory. U nich to nie jest tak jak u 

nas, że to trwa jeden, dwa, trzy dni, tylko cała procedura, bo to jest machina bardzo duża, tak 

że tutaj nie dostałem żadnego sygnału, kiedy ma być włączone. Mam dostać sygnał na pewno, 

bo my wtedy wyłączymy te nasze lampy, które były nad przejściami, które instalowaliśmy trzy 

lata temu, które doświetlały przejścia, tylko one może nie doświetlały w takim jakby lumenie 

w te przejście, takim jakby tutaj jak miało być, tylko troszeczkę mniejszym, ale już było jaśniej 

nad przejściami. Oni mają tutaj typowo już oświetlenie takie, jakie powinno być zgodnie z 

normą, nad każdym przejściem, tak że tu miasto nie ma żadnego wpływu.Walczyliśmy z nimi 

jak mogliśmy, ale no nie przeskoczymy generalnej dyrekcji, na pewno nie da rady. 
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Radny Wojciech Maciejewski - Dziękuję za wyczerpującą odpowiedź. Mam nadzieję, że 

mieszkańcy będą zadowoleni, no bo zostało to wyjaśnione. Na pewne rzeczy miasto nie ma 

wpływu, 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - Nie widzę, to ja się zapytam o jedną rzecz. 

Zaraz się zapytam o jedną rzecz, a mianowicie rozpoczęły się prace na głównej drodze przez 

miasto, czyli tutaj w ciągu ulicy Mickiewicza i 3-go Maja. Czy coś na ten temat Pan Burmistrz, 

Inżynier nam powie? Jak to będzie wyglądało? Jakie to będą okresy po prostu? Bo niedawno 

był most, wiadomo było, podana była konkretna data i faktycznie ekipa to zrobiła w sposób 

naprawdę profesjonalny. Za to dziękujemy. Druga rzecz, tutaj to mam gdzieś, chciałbym 

zwrócić się do Pana Burmistrza o omówienie tej inwestycji na placu Dekerta, która wywołuje 

trochę różne komentarze. Chciałbym, żeby Pan Burmistrz, to omówił. Przy okazji na forach w 

mediach pojawiają się takie dziwne komentarze. My to już wielokrotnie poruszaliśmy, że Lipno 

nie jest miastem na prawach powiatu i wszystkie drogi, jakie przechodzą, mają swoich 

gestorów, a więc są drogi powiatowe, wojewódzkie, krajowe i my jako miasto możemy do tych 

gestorów występować o jakieś tam zmiany, ale my nie możemy wchodzić w ich kompetencje. 

Prawo zabrania, żeby jakiekolwiek pieniądze były wydatkowane na mieniu, które nie jest 

własnością miasta Lipna, tak że nie możemy remontować ani ulicy Sierakowskiego, ani ulicy 

3-go Maja, ani Mickiewicza, ani innych podobnych, które nie przynależą do miasta Lipna. 

Teraz bym bardzo prosił pana Wiceburmistrza i Pana Burmistrza o odpowiedź. 

 

Zastępca Burmistrza – Robert Kapuściński - Ja rozumiem, że chodzi tutaj, Panie 

Przewodniczący, o te remonty takie drobne, co były przy tych studniach? Tam generalna 

typowo w ramach swoich tam zadań, są remonty cząstkowe, czyli poprawią tylko i wyłącznie 

te studnie, które no dość mocno pukają, są zagłębione albo nie są zagłębione. Tam chyba w 

trzech czy czterech miejscach na ulicy 3-go Maja i Mickiewicza jest coś takiego. O te trzy 

miejsca chodziło. To typowo jest tylko tak, żeby po prostu wyrównać te studnie, żeby 

doprowadzić tak do większego komfortu jazdy. [dźwięk niesłyszalny] Nie, większych nie 

będzie. To są tylko takie, żeby po prostu, no te studnie się dość często zapadały, oni je 

wywyższyli, tak że tam widać, takie są okręgi, które tam będą zalane asfaltem, tak jak teraz się 

robi.  To tylko i wyłącznie w ramach remontów takich zwykłych, cząstkowych. 

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik - To miało być niespodzianką dla mieszkańców miasta 

Lipna, ale po ujawnieniu tego, że będziemy realizować to zadanie, może nie wszyscy w tym 

żyją, ale są osoby takie, które usiłują się wypowiedzieć, mają takie pełne prawo, ale z kolei 

centralnym punktem Placu Dekerta będzie ta fontanna, o której wspominaliśmy, a pozostałe 

rzeczy, no to będą dosadzane drzewa jeszcze, tak żeby tą część, ta tutaj, która jest vis-a-vis 

urzędu miasta, ten plac, gdzie dzisiaj nawet Autobus Krwiodawstwa stoi, to część zostaje bez 

zmian. a na pozostałej części, no to będą nowe nasadzenia, będą nowe krzewy jeszcze, tak że 

proszę nam dać szansę jeszcze i jak zrobimy to, to myślę, że wtedy będzie można się 

wypowiadać, bo teraz się trudno odnieść do tego, że były pytania, jak będzie to wyglądało, no 

my wskazujemy, że będzie dużo więcej zieleni, ale no mówię, no nie potrafię tego w tej chwili 

inaczej określić i inaczej to przekazać. 
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Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka - Na pewno będzie mniej betonowań niż 

dotychczas jest, czyli będzie dużo więcej zieleni. 

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik - Żeby rzeczywiście, żeby odbetonować tą część tego 

Placu Dekerta z tej strony. Będzie jeszcze tutaj, w tej części będzie stało popiersie też byłego 

przedwojennego burmistrza miasta Lipna, pana Uzarowicza, ale to też będziemy chcieli oddać 

już w tym samym terminie. Tu musimy się jeszcze zastanowić. Zresztą też wybieraliśmy 

choinkę, bo choinka już nie będzie tak mocowana, jak była i ona będzie w tej części tutaj. Były 

takie lata, że czasami nie było problemów z choinkami, a były takie lata, że było trudno dostać 

odpowiednią choinkę i tutaj akurat w tym roku będzie zakupiona nowa choinka. Taka, która 

będzie służyła nam wiele lat. 

 

Radny Sebastian Lewandowski – Ja chciałem zapytać na koniec o inwestycje, ten KZN. Czy 

wiemy już na jakim etapie jest ta inwestycja i kiedy ruszy może budowa? 

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik - Teraz czekamy, bo dostaliśmy, tak jak dzisiaj 

Państwo tutaj widzieliście, ponad 8 000 000 zł, to jest ten nasz kolejny udział, który do tego 

KZN-u będziemy wnosić. Ja myślę, że to jest kwestia teraz najbliższego czasu, że zostanie 

ogłoszony przetarg i o ile on zostanie szybko rozstrzygnięty, no to myślę, że jeszcze może w 

tym roku budowa tego pierwszego bloku dojdzie do skutku. Rozpoczęcie budowy, bo samo 

zakończenie to, pewnie przynajmniej rok czasu będzie to trwało. 

 

Radna Anna Domeradzka - Drugi wjazd z ulicy 22 Stycznia do ulicy Źródlanej. Tam jest 

nieprzejrzyście. Ten wjazd jest nieprzejrzysty, jeśli chodzi o pieszego. Na pewnej części 

chodnika rosną krzewy i akacja. Proszę o wycięcie, żeby było przejrzyście, bo przechodząc na 

drugą stronę ulicy, no niestety jest problem. Trzeba wyjść na jezdnię, żeby zobaczyć auto. To 

jest raz, a dwa mostek, ta piesza kładka. Jest tam zrobiona, deski położone. Wszystko jest 

pięknie, tylko pierwsza deska od ulicy 22 Stycznia jest ruchoma i proszę o jakieś zamocowanie, 

bo szkoda tego, bo ona jak sprężyna chodzi, jak się na nią wchodzi i proszę o pomalowanie tego 

mostku jeszcze, bo to też miało być i do tej pory się nie udało. 

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik - To jest kwestia teraz kilku dni, jak oni to robili, tak 

że myślę, że jeżeli rzeczywiście być może, że[…], na pewno to będzie poprawione, no. To nie 

będzie tak, że[...] Nie, no oczywiście, ale ona ma nie chodzić, to powiem tak kolokwialnie, 

tylko ma, ma leżeć. [dźwięk niezrozumiały z sali] Tutaj, jeżeli mówimy jeszcze o tej ulicy, o 

tej Źródlanej, To tak szczerze mówiąc, bo tam, szczerze mówiąc, to jest w ogóle zabronione, 

żeby przechodzić na drugą stronę, bo tam przejścia dla pieszych nie ma. [dźwięk niezrozumiały 

z sali] [śmiech] Ono nie może być przejrzyste, bo tam przejścia nie ma, Pani Radna, [śmiech] 

no jeszcze raz powtórzę, ale może się warto zastanowić, rzeczywiście, bo jeżeli dużo ludzi tam 

chodzi, to może się warto zastanowić, żeby zrobić. [dźwięk niezrozumiały z sali] 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka -  Potem się wjeżdża, to też jest problem, bo 

to zasłania. Te krzaki głównie te tam rosną.  
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Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik - Pan Inżynier ma pewne obiekcje, czy one są 

rzeczywiście na naszej działce, czy na działce tej prywatnej, która tam jest i[…] - Nie wiem, 

jest krawężnik, jest jezdnia, jest krawężnik, jest płot. Do kogo to należy? No właśnie. [dźwięk 

niezrozumiały z sali] 

 

Radny Zbigniew Napiórski - Ja z innej strony chciałem. Cieszę się niezmiernie, jak usłyszałem, 

że będzie modernizacja Wzgórza św. Antoniego pomnika. Tylko tak dla przypomnienia 

mieszkańcom, bo kilka lat temu składałem projekt w ramach budżetu obywatelskiego, tam 70 

parę głosów dostał i przepadł. Chciałem tylko mieszkańcom zwrócić uwagę, że warto brać 

udział w budżecie obywatelskim, bo nawet jak projekt przepadnie, to urzędnicy o nim nie 

zapominają. Czasami się im pomaga, żeby nie zapomnieli, czasami nie trzeba, ale to jest po raz 

kolejny przykład tego, że warto brać w tym udział, bo nawet jak się nie uda wygrać, to jest 

wtedy pretekst do tego, żeby z kimś porozmawiać w urzędzie, żeby złożyć projekt w innym 

miejscu, niekoniecznie w budżecie obywatelskim. Minęło kilka lat i pieniądze się znalazły i za 

to bardzo dziękuję. 

 

Ad. pkt. 4 

Zamknięcie obrad 

 

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Koszczka – stwierdził wyczerpanie porządku i dokonał 

zamknięcia sesji słowami : „Zamykam obrady LV Sesji Rady Miejskiej w Lipnie”. 

 

Protokołował: Krzysztof Derwiński 


